
IZVJEŠTAJ FORUMA ZA SLOBODU ODGOJA IZMEĐU DVIJE SKUPŠTINE
 

studeni 2002. – prosinac 2003.
 
                                                                                                           

U razdoblju između dviju skupština Forum je nastavio s intenzivnim radom u raznim
dimenzijama koje su sukladne našim programskim opredjeljenjima:

TEORIJSKA RAZINA
 
Javnost:
nastojali smo u sklopu naše orjentacije reagirati na razne događaje u sferi obrazovanja:
- Forum je pismom predsjednika Foruma Line Veljaka u medijima reagirao na događanja u
vezi:
 -     Waldorfske škole;
-         “slučaja” našeg kolege Ladislava Bognara
-        ponuđene ostavke zamjenika ministra Ivana Vavre.
-     situacije s odobravanjem udžbenika (objavljeno na našoj web stranici).
 
           Ovdje bismo željeli naglasiti da suradnju s Ministarstvom smatramo uspješnom – iako
je ta suradnja napredovala, ipak nije dovelau pitanje naš neovisini status i mogućnost
iznošenja javne kritike onoga što smatramo da Ministarstvo ne radi dobro. No, unatoč nekim
krajnje lošim potezima Ministarstva drago nam je da možemo istaknuti da postoje i pozitivni
pomaci.

Tribine:
 U sklopu Forumovog projekta «Škola za 21. stoljeće» održane dvije tribine «Aktualnost
pedagogije Janusa Korczaka» koje je u Puli i Splitu vodila prof. dr. Slavica Bašić članica
Upravnog odbora FSO – a, te tri vezane uz našu temu «Manjine i tolerancija – kako škola
razvija odnosno inhibira duh tolerancije» u Rijeci, Bjelovaru i Zagrebu, a prezentacijska
tribina Foruma za slobodu odgoja i njegovog programa održana je u listopadu u Zaprešiću.
 
 
a) Pula
Organizatori:
Forum za slobodu odgoja
Privatna osnovna škola “Juraj Dobrila”
Pedagoško učilište Janusz Korczak s pravom javnosti iz Zagreba
 
Tema tribine: Pedagogije u dijalogu – odgovornost odraslih za zdravi razvoj djece i mladih
Voditelji: Prof.dr. Slavica Bašić (Učiteljska akademija Zagreb) i Prof.dr. Harm Paschen,
Fakultaet fuer Paedagogik, Bielefeld.
Osnovna tematika tribine je bila: djeca i mladi u suvremenom svijetu; aktualnost Korczakovih
zahtjeva da se poštuje djecu i mlade i da im se omogući zdravi razvoj; sa stajališta
odgovornosti za zdravi i cjeloviti razvoj propitivani su različiti pedagoški koncepti (prof. dr.
H. Paschen je oprimjerio tri temeljne pedagoške orijentacije u suvremenom svijetu) i razvila
se rasprava o (ne)mogućnostima odgovornog i kreativnog (za dobro djece i mladih)



djelovanja u našim školama i vrtićima. Naglašena je potreba permanentnog rada s učiteljima i
odgojiteljima na osvješćivanju osobitosti pojedinih pedagogija, uspostavljanju dijaloga
između različitih pedagogija i kritičkog promišljanja svake pedagogije posebno.
 
b) Split
Organizatori:
Forum za slobodu odgoja
Pedagoško učilište Janusz Korczak s pravom javnosti iz Zagreba
Ured državne uprave u splitsko-dalmatinskoj županiji
Liga za borbu protiv narkomanije
Tema tribine: Aktualnost pedagoških ideja Janusza Korczaka
Dijalog sa svijetom, sa drugim i sobom – pitanje formiranja identiteta
 
Mjesto održavanja: Kulturno-informativni centar Split
Vrijeme održavanja: 22. 05. 2003.
 
Voditelji: Prof.dr. Slavica Bašić (Učiteljska akademija Zagreb) i Tobias Richter, doc. Institut
fuer Paedagogik iz Beča.
Osnovna tematika – aktualnost Korczakovih zahtjeva da se poštuje prava djeteta na današnji
dan, na to da bude ono što jest, (Tobias Richter) razmatrano je u uvjetima suvremene škole,
obitelji i, šire, suvremene kulture. Razgovor se vodio o ugroženosti svijeta djece i mladih, o
agresivnosti kao nemogućnosti razgovora s odraslima i međusobnog razgovora, o moralu
odraslih i doživljaju moralnosti odraslih kod maldih te na kraju o situaciji suženih mogućnosti
poštivanja prava djece i mladih na autentičnost u suvremenoj školi.
 
c) Bjelovar
Tribina je održana u suradnji s tamošnjom Ekonomskom i birotehničkom školom – našim
dugogodišnjim partnerom između ostalog uključenom i u projekt «Škola u funkciji lokalne
zajednice» - 17. listopada 2003.god. s početkom u 19 sati u prostorijama Veleučilišta u
Bjelovaru. Uvodničari su bili prof. dr. Lino Veljak, voditelj projekta i predsjednik Foruma za
slobodu odgoja, prof. Vesna M. Puhovski, izvršna direktorica FSO-a i prof. Vojislav
Kranželić, ravnatelj Ekonomske i birotehničke škole u Bjelovaru. Tribini je prisustvovalo
pedesetak ljudi. Na tribine je sudjelovala i Martina Štabi iz udruge Dodir te predstavnici
lokalne romske zajednice.                                                                                               
 
d) Rijeka
Tribina je održana 18. listopada 2003. s početkom u 12 sati u prostorijama Doma mladih,
Laginjina 15. Uvodničari su bili prof. dr. Lino Veljak, voditelj projekta i predsjednik FSO-a, i
član Foruma prof. dr. Milan Polić, predsjednik Hrvatskog filozofskog društva te profesor na
Učiteljskoj akademiji u Zagrebu. Tribini je prisustvovalo desetak ljudi između kojih i Ivona
Makvić iz udruge Dodir.
 
e)Zagreb
Tribina je održana u suradnji s CESI i Hrvatskim savezom udruga tjelesnih invalida uz
podršku Centra za ljudska prava UN - 22. studenog 2003. s početkom u 12 sati u
prostorijama Centra za ljudska prava UN, Kralja Držislava 6. Uvodničari su bili prof. dr. Lino
Veljak , voditelj projekta i predsjednik FSO-a, znanstveni istraživač Amir Hodžić,
predstavnik CESI-a, te Mirjana Dobranović, predsjednica Hrvatskog saveza udruga tjelesih
invalida. Tribini je prisustvovalo desetak ljudi – predstavnika raznih škola i udruga.



 
Na postavljena pitanja odgovori na žalost nisu bili pozitivni. Zaključak obiju tribina

bio je da se duh tolerancije prema manjinama u našem obrazovnom sustavu ne promovira i
ne njeguje na zadovoljavajući način i u zadovoljavajućem obimu. Još uvijek prevladavajući
autoritaran duh naše škole ne omogućava promoviranje tolerancije već dapače doprinosi
situacijama u kojima učenici - neuvažavani kao osobe - svoje nezadovoljstvo izražavaju
raznim oblicima nasilja.
 
f)Zaprešić
U suradnji s knjižnicom «Ante Kovačić» iz Zaprešića u prostorijama knjižnice održana je 20.
listopada u 18. sati prezentacijska tribina Foruma. Forum i njegove programe predstavljali su:
prof.dr. Lino Veljak, predsjednik, prof. Vesna M. Puhovski, izvršna direktorica, Eli Pijaca
apsolventica sociologije - pomoćnica u Forumu te suradnice Foruma i njegove članice prof.
Biserka Šavora i učiteljica Andreja Belošević (obje kolegice su i mentorice priznate od
Zavoda za unapređenje školstva). Tribini su prisustvaovali odgajatelji, učitelji i nastavnici
lokalnih odgojno obrazovnih institucija te predstavnica Ureda za prosvjetu grada Zaprešića.
Tribina je, sudeći po diskusiji koju je provocirala te zainteresiranosti prisutnih da se uključe u
rad Foruma, bila i više nego uspješna.

 
Sve tribine bile su adekvatno medijski popraćene.
 
 
Rasprave o obrazovanju u zemlji i inozemstvu:
 

1)     Branislava Baranović i Vesna M. Puhovski - Okrugli stol o obrazovnoj suradnji
zemalja bivše Jugoslavije, Brijuni rujan 2002.

2)     Vesna M. Puhovski - UNESCO – konferencija u Sofiji, studeni 2002.
3)     Zoran Pavletić - rasprava u HAZU, siječanj 2003.
4)     Vesna M. Puhovski - UNESCO konferencija o suradnji NVO i obrazovnih institucija,

Brazil, siječanj 2003.
5)     Slavica Bašić - EFFE kolokvij, Prag, svibanj 2003
6)     Vesna M. Puhovski - Dani M. Demarina, Brijuni, lipanj 2003.
7)     Biserka Šavora - Sabor pedagoga, Pula, svibanj 2003.
8)     Vesna M. Puhovski - Okrugli stol Hrvatskog helsinškog odbora o obrazovanju za

demokraciju i ljudska prava; Zagreb lipanj 2003.
9)     Vesna M. Puhovski - obrazovanje za demokraciju i ljudska prava, Tuhelj lipanj 2003.
10)  Lino Veljak - Konjic, BiH, Democracy and Human Rights in Multiethnic Societies  

srpanj 2003.
11)  Vesna M. Puhovski i Vlasta Vizek-Vidović, konferencija: RWCT u visokom

obrazovanju, Tallin, srpanj 2003.
12) Vesna M. Puhovski - u organizaciji Heinrich Boll zaklade i udruge Mali korak

okrugli stol “Dileme obrazovanja za demokraciju: što će škola demokraciji? Što će
demokracija školi?”,Zagreb, listopad. 2003.

13)Vesna M. Puhovski - u organizaciji Ženske mreže Hrvatske – okrugli stol “Do
promjene zajedno?”, Zagreb listopad 2003.     

14)Vesna M. Puhovski - u organizaciji Vukovarskog instituta za mirovna istraživanja i
   obrazovanje povodom Dana djeteta, okrugli stol “Djeca su najvažnija”, Vukovar,
studeni 2003.

 



PRAKTIČNA RAZINA

Dodatna edukacija nastavnika
Ipak je glavna aktivnost Foruma bila u području edukacije učitelja kao i mladih i to u
sljedećim programima: “Čitanje i pisanje za kritičko mišljenje”, “Pravo u svakodnevici” i
“Edukacijom do zdravlja”.

 
U školskoj godini 2002./2003.
 
           Projekt “Čitanje i pisanje za kritičko mišljenje” (RWCT) je i u školskoj godini
2002/03. dobio nove pristalice. Njegovu su vrijednost prepoznali sudionici čak tri grupe u
Zagrebu (jedna se nastavljala iz prethodne šk.g.), dvije u Rijeci, jedne u Velikoj Gorici, jedne
u Bjelovaru i jedne u Splitu. Visoke ocjene korisnosti i općeg dojma o radionici koje su se
kretale od 4,25 (vrlo rijedak slučaj) do čak 5,00 pokazuju da se radi o provjerenom projektu
visokog stupnja primjenjivosti u učionicama.
U većini slučajeva su grupe bile sastavljene od sudionika različitih profesionalnih profila sa
različitih nivoa obrazovanja, tako da je veliki broj i onih koji su stečena znanja i vještine
prenosili u fakultetske dvorane. Kako bi još više prilagodili projekt potrebama visokog
školstva, stvoren je novi projekt “Aktivno učenje i kritičko mišljenje u visokoškolskoj
nastavi”. Od listopada 2002. do lipnja 2003. jedna grupa sudionika u Zagrebu i jedna u
Rijeci prošle su kroz edukaciju. Prosječna ocjena korisnosti za obje grupe je oko 4,60.
Sveučilišni profesori kojima je važno da im nastava bude kvalitetna cijene svaki oblik
usavršavanja u nastavi, a nama je drago da je upravo naš projekt krenuo prvi.
Također, RWCT tim iz Hrvatske pomagao je i razvoj projekta u regiji.
           U okviru ovog projekta ostvarena je i vrlo zapažena suradnja s «Metodičkim
ogledima».
           Od početka akademske godine 2003./2004. “Čitanje i pisanje za kritičko mišljenje”
uvršteno je kao izborni predmet na Visoku učiteljsku školu u Rijeci. Predavač je prof. Zoran
Pavletić.
 

U prvoj polovici 2003. godine za tri grupe održana su po dva dvodnevna seminara
Pravo u svakodnevici. Seminari su održani u Zagrebu, Karlovcu i Našicama. Karlovački
seminar, već drugu godinu za redom, organiziran je u suradnji sa Centrom za ljudska prava
Karlovac i gospođom Jelkom Glumičić.
Uz to održan je i jedan jednodnevni seminar medijacije za zaposlenike osnovne škole iz
Sesvetskog Kraljevca. Ukupan broj polaznika svih seminara jest 79.
Također, uspješno je dovršen edukativni ciklus, kojim je 57 nastavnika/ca iz svih dijelova
Srbije osposobljeno za samostalno izvođenje programa Pravo u svakodnevici, koji je u
prvom redu namijenjen srednjoškolskoj omladini. U suradnji s mirovnom nevladinom
organizacijom Žene u crnom iz Beograda naši su suradnici održali po dva ciklusa pripremnih
seminara za - najvećim dijelom srednjoškolske-nastavnike u Vršcu i Vrnjačkoj Banji, nakon
čega su oni samostalno držali radionice u svojim sredinama, te na temelju valorizacije njihova
rada stekli certifikate o stručnoj osposobljenosti. Pored Žena u crnom podršku realizaciji
ovog programa dali su UNESCO i vlada španjolske provinicije Alava (na financijskom planu)
, kao i Ministarstvo prosvete i sporta Srbije, koje je priznalo certifikate kao važeći dokaz o
stručnoj osposobljenosti polaznika za rad u reformiranoj i demokratiziranoj školi.  
           Početkom školske godine 2003./2004. “Pravo u svakodnevici” uvršeno je kao izborni



predmet u Prvu riječku hrvatsku gimnaziju i osnovnu školu “Otok” u Zagrebu. U mnogim
školama “Pravo u svakodnevici” predaje se kao slobodna aktivnost, na satovima razredne
zajednice ili unutar drugih predmeta.
 
           Na dva seminara Edukacijom do zdravlja organizirana u Zagrebu (ožujak 2002.;
lipanj 2003.) i jednog u Hreljinu (studeni 2002.), educirano je oko 80 odgajatelja, učitelja,
nastavnika, zdravstvenih djelatnika i studenata iz različitih krajeva RH. Obrađene su teme:
Prehrana i vaše zdravlje; Prevencija pušenja, alkoholizma i drugih droga; Uvod u ljudsku
seksualnost i AIDS. Oba seminara sudionici su ocijenili vrlo uspješnim a znanja i vještine koje
su na seminaru stekli korisnim za njihov rad s djecom i mladima.

Dogovorene su i tri nove grupe za seminare na jesen. Prva je održana u suradnji s
učeničkim domom “Marija Jambrišak” 21., 22. i 23. studenog – evaluacija je na našoj web
stranici.
   Forum za slobodu odgoja kroz različite zdravstvene aktivnosti surađuje sa Školom
narodnog zdravlja ''Andrija Štampar'', Klinikom za infektivne bolesti ''Dr. Fran Mihaljević'',
Službom za reproduktivno zdravlje Klinike za dječje bolesti Zagreb, CESI, Institutom za
društvena istraživanja, osnovnim i srednjim školama te fakultetima.
 
 
 
 
Školska godina 2003/2004.
 
Početkom školske godine započeli smo promociju programa te smo poziv za uključivanje u
ovogodišnji program poslali svim formalnim i neformalnim odgojno obrazovnim institucijama
kao i uredima za obrazovanje županija i gradova te objavili oglas u medijima te na našoj web
stranici. Također, naši članovi Zoran Pavletić, Danka Hrženjak Munivrana, Sandra Centner i
Ksenija Matoš promovirali su program na sastancima županijskih i gradskih učiteljskih vijeća.
Biserka Šavora nastavila je svoju uspješnu suradnju s Gradom Velikom Goricom te kao
rezultat za sada imamo ukupno prijavljenih na programima: 223
RWCT - 120
PUS – 43
HED - 63  
Na temelju suradnje započete prošle školske godine, Forum je ušao u projekt “IZRADA
PRIJEDLOGA PREDMETNOG KURIKULUMA ZA PROGRAM SEKSUALNE EDUKACIJE U
OBAVEZNOM I SREDNJOŠKOLSKOM OBRAZOVANJU” Centra za edukaciju i savjetovanje žena.
 
U suradnji sa Ženama u crnom pripremamo novi projekt “Pravo u svakodnevici –
izvangranična suradnja” koji će financirati USAID.
 
Prijavnice za naše programe i nadalje stižu tako da pripremamo novi ciklus seminara za drugi
semestar. Također, nastavljamo i s radom u prošloj školskoj godini oformljenih grupa koje
postepeno privode kraju svoj program.
 
Škola u funkciji lokalne zajednice
Prošle školske godine program se provodio na pet lokacija; Hvar, Brodarica, Ilok, Bjelovar i
Split.



Održan je i Ljetni kamp za mlade u Banja Vrijcima, SiCG; 6/’03 na kojem je sudjelovalo 6-
ero mladih iz “Otvorene škole” Bjelovar. Tema: Demokratizacija i ljudska prava -uspješno
završeno uz pohvale našim predstavnicima.
Ove školske godine projekt je uključen u izvještaj Nacionalnog opservatorija (European
Training Foundation) jer smo s predstavnicima opservatorija imali niz sastanaka na kojim je
iskazan njihov interes za suradnju u ovom programu uz dodatno sudjelovanje Zavoda za
zapošljavanje. Također ostavreni su i kontakti u upravi Grada Splita gdje bi se našla dodatna
pomoć. Forum je u nekoliko navrata inzistirao na ispunjenju obećanja da će Ministarstvo
prezentirati ovaj projekt na svojim službenim web stranicama kao projekt pod nazivom
“Centri izvrsnosti” što se do danas nije dogodilo. Također su i svi naši razgovori i kontakti u
smislu da taj projekt uđe u sustav proračuna, ostali bez rezultata.
 
 
Stipendije učenika srednjih škola (SSEP)
           U školskoj je godini 2002/2003 za SSEP program apliciralo 83-oje učenika. Nakon
testiranja znanja engleskog jezika (SLEP test, veljača 2003.) na intervju su pozvani svi koji
su test uspješno pložili. Od 48 učenika koji su intervjuirani 14-ero je dobilo stipendije (imena
su objavljena na našoj web stranici!).
Ljetni programi: 
West Chester, USA – 2 učenika
Olomouc, Češka – 2 učenika
Godišnji programi:
ASSIST, USA – 5 učenika
HMC, UK – 5 učenika
 
Iako smo bili suočeni s realnom prijetnjom da će se zbog odluke g. Sorosa da prestane
financirati ovaj program te da će se on ugasiti izgleda da neće biti tako. Naši partneri u SAD i
VB pronašli su nove sponzore tako da je nejgova budućnost osigurana. S naše strane
započeli smo s traženjem sponzora a u tome imamo podršku Minsitarstva prosvjete i športa,
HAZU te roditelja čija su djeca sudjelovala u ovom projektu.
 
 
Obrazovna suradnja zemalja bivše Jugoslavije – kao nastavak projekta u suradnji sa g.
Karl Heinz Duerrom, Head of Section for Europe from State Centre for Political Education
Baden-Wuerttemberg, EDC Coordinator for Germany, na njegov poziv, po petoro
nastavnika uključenih u razne projekte obrazovanja za ljudska prava i demokraciju iz
Slovenije, Hrvatske, Bosne i Hercegovine, Srbije, Crne Gore i Makedonije; sudjelovat će na
seminaru u dotičnoj instituciji i posjetiti institucije EU u Strasburgu. Sredstva je osigurao
(90%) g. Durr, a ostatak još prikupljamo.
 
 
Promotivne aktivnosti
 
Uz redovitu promociju Foruma i njegovih programa izradili smo i promotivan letak za našu
igru “Izazovi demokracije” (u prodaji je u dućanima Algoritma, Mladosti i Profila, a relativno
je dobar i odaziv knjižnica) i projekt “Vlast grafitima”. Također kreirali smo i novu
promotivnu majicu Foruma.
Naš volonter Steven Helsing iz Kanade, do kojeg smo došli kroz kontakte u projektu “Pravo
u svakodnevici”, izradio je web stranice Foruma na hrvatskom i engleskom jeziku koje



uvelike doprinose prezentaciji rada Foruma (ww.fso.hr). također, Steven je napravio i power
point prezentacije i Foruma i njegovih projekata.
Također nam je pomogao i s instalacijom te servisiranjem kompjutera koje smo mogli
nabaviti zahvaljujući posebnom razumijevanju g. Tomislava Reškovca izvršnog direktora
Instituta Otvoreno društvo.
U Zarezu je objavljen veliki intervju s izvršnom direktoricom Foruma, a također mediji
(Školske novine, Novi list) su u svojim izvještajima s održanih okruglih stolova spominjali i
sudjelovanje Foruma. Drugi program radija najavio je tribinu u Zaprešiću. Također, izvještaje
o novostima u našem radu objavili smo i na našim web stranicama.
 
 
Problemi:
U našem radu bilo je i problema koji su utjecali na smanjen obim realizacije programa.
Izdvajamo dva najveća:
 
a) prostor
 
iako smo sa Gradom Zagrebom u veljači 2002. potpisali ugovor u korištenju prostora u ulici
Lavoslava Ružičke 26, nikada nismo uspjeli useliti. Razlog je što Grad nema sređenu
dokumentaciju kojom bi se moglo dokazati da su valsnici dotične zgrade, a grupa lokalnih
nasilnika je, nakon angažiranja zaštitarske službe, četiri policijskih intervencija, mnogih
troškova i uzrujavanja, uspjela i fizički blokirati ulaz u zgradu.
Na žalost, po tom pitanju još uvijek ništa nije riješeno. U našoj komunikaciji s Gradom
Zagrebom (putem odvjetnice) zaključeno je da će Grad Zagreb, Forum i HDD staviti na listu
prioriteta za dodjelu uredskog prostora s obzirom da prijašnji ugovor nije s njihove strane
ispoštovan. S donedavnim izvršnim direktorom IOD – a Tomislavom Reškovcem obavljena
je opsežna komunikacija te predana molba Upravnom odboru IOD – a da se Forumu i HDDu
omogući korištenje prostora u Ilici 73 kada se on isprazni s obzirom na smanjeni opseg
djelovanja IOD a od Nove Godine. Službeni odgovor još nismo dobili.
Također, s obzirom na uspješnu suradnju pozvani smo da uselimo u prostor “Kuće za ljudska
prava” zajedno s udrugama HHO, B.a.b.e. i HPC. Međutim kako je i to vezano uz gradski
prostor inicijativa je još neostvarena.
 
b) financije
 
Forum je za prošlu školsku godinu realizirao uglavnom sve planirane aktivnosti (osim tribina
te nešto manje edukacijskih grupa u programima Pravo u svakodnevici i Edukacijom do
zdravlja) uz financijsku pomoć:
 

-        Instituta Otvoreno društvo - Hrvatska
-        Open society Institute – New York
-        Mott Foundation
-        European Comission
-        Gradova i županija RH
-        Kotizacijom za edukacijske radionice
-        MIPŠRH – donacija putem Ureda Vlade za NVO
-        Članarinama članstva
 

 



Financijska situacija u Forumu je na početku ove školske godine krajnje nepovoljna. Naime,
naš dosadašnji glavni sponzor se povukao iz Hrvatske što se dramatično odražava na naše
financijske mogućnosti. Zaposlenici Foruma intenzivirali su (u okviru rasploživog vremena)
aktivnosti fundraisinga i za sada smo dobili: donaciju MIPŠ preko programa Ureda VRH za
udruge, potporu grada Rijeke, Osijeka i Velike Gorice.
Na naš poziv obrazovnim institucijama za sudjelovanje u našim programima odaziv je bio
ispod očekivanja s obzirom da je navedeno da sudionici moraju sami pronaći sredstva za
troškove edukacije.

Očekujemo pozitivan odgovor na projekt poslan Europskoj komisiji sa kojom već
imamo neka pozitivna iskustva, obratili smo se i našem partneru u projektu «Okrugli stol o
obrazovnoj suradnji zemalja bivše Jugoslavije» g. Nobuhiro Shibi koji je sveučilišni profesor
u Tokiju i član Upravnog odbora «The Sasakawa Cenral Europe Fund - Sasakawa Peace
Foundation» koji je najavio pomoć. Na žalost projekt koji smo napravili s našim kolegom iz
SAD direktorom projekta RWCT, USAID nije odobrila.

Na žalost ideja da Forum “živi” samo od prodaje svojih usluga dokazala se u praksi
potpuno nerealnom.
 

Planovi

Kako je Forum stekao uvjete da uđe u sustav udruga koje mogu primati mladiće opredjeljene
za civilnu službu, u uredu će od prosinca volontirati SvenMarcelić, apsolvent sociologije i
kroatistike, član udruge “Diskrepancija” s kojom je Forum uspješno surađivao proteklih
godina. Sven će nam pomagati u vođenju ureda, lekturi, prevođenju te onom najvažnijem –
traženju novih sponzora.
 
Novi projekt – s partnerskom udrugom u Srbiji Ženama u crnom i American Refuggee
Committee prekogranična obrazovna suradnja – radi se o projektu “Pravo u svakodnevici”
koji bi financirao USAID. Projekt bi u Hrvatskoj radili s Vukovarskim institutom za mir I
obrazovanje, našom Školom u funkciji lokalne zajednice u Iloku te Centrom za mir – Osijek.
 
Nova inicijativa
“Unapređenje škola” / “Mijenjajmo naše škole” – planirani seminar je morao biti
odgođen jer još nisu pribavljena sredstva. Voditeljice projekta Gorana Hitrec I Vesna M.
Puhovski će napraviti projekt s kojim ćemo aplicirati na natječaj resornog ministarstva preko
kojega se vodi fond dobiven od igara na sreću. Na žalost, prema našim saznanjima, natječaj
će biti raspisan tek u ožujku 2004. Pokušat ćemo vidjetimogućnosti s drugim sponzorima.
 
Nadoknada nenapravljenog
S obzirom na odlazak Eme Vinter, koja je nakon diplomiranja odmah dobila posao kao
odvjetnička vježbenica i Igora Miškulina koji je dobio posao u američkoj organizaciji, te
činjenica da se Eli Pijaca koju smo angažirali kao novu pomoćnicu nije još mogla potpuno
posvetiti radu u Forumu zbog prethodno preuzetih obaveza u GONGu, (“preizborne
groznice”…..) na žalost nismo još uspjeli nadoknaditi sve zaostale poslove.
S obzirom na potrebu održavanja skupštine Foruma dali smo prioritet njezinoj temeljitoj
pripremi pa smo tako uspjeli i završiti prijedlog Poslovnog plana Foruma. Ostalo na žalost
mora čekati.
 
Izvještaj sastavili:



 
Lino Veljak – predsjednik
Vesna M. Puhovski – izvršna direktorica
Denis Čihor – tajnik
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 


